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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

Kérdés

„Felkészült-e a Kormány a Tisza menti tavaszi áradásokra?" címmel a Házszabály 91 . §
alapján kérdést kívánok benyújtani Gyurcsány Ferenc Miniszterelnök úr részére. A
kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Amint az bizonyára Ön előtt is ismeretes, 2001 . márciusában a Felső-Tisza vidékén minden
eddiginél nagyobb víztömeg zúdult le hazánk második legnagyobb folyóján, súlyos károkat
okozva ezáltal Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében .

Az áradás során az ukrán gátak közül több is átszakadt, amelynek következtében több ezer
embert kellett elköltöztetni otthonából . Az egyre veszélyesebben közelítő árhullámot nem
sikerült lelassítani . A Tisza másfél nap alatt 7 métert emelkedett, és a Kárpátok két lánca közé
szorulva 2-3 kilométer széles területen hömpölygött hazánk felé .

A kialakult válsághelyzeten tovább rontott az a körülmény, hogy mindeközben megindult az
olvadás, és a hegyekből hatalmas hőmennyiség indult el az amúgy is gondot okozó folyók
felé. A Tisza vízszintje 16-65 cm-rel haladta meg az 1998-as rekordszinteket . A vízügyi
szakértők álláspontja szerint a többi mellékfolyó egyidőben bekövetkező áradása egy még
nagyobb katasztrófa kialakulásához is vezethetett volna .

Ismereteim szerint Ukrajnában a 2001 . évi árvíz katasztrófális következményeiből okulván
már megépültek a jelentősebb árvizeknek is ellenálló védművek valamint ideiglenes tározók .
Jó1 emlékszünk még arra, hogy a szocialista párt választási ígéretei között hangsúlyos szerepet
játszott a polgárok biztonságát szolgáló Tiszai gátrendszer teljes kiépítése .

Aggodalomra ad okot a meteorológusok és a vízügyi szakemberek azon előrejelzése, amely
szerint tekintettel arra, hogy a Máramaros vidékén az idei évben a 2001 . évnél jóval több
csapadék hullott, egy az eddiginél még hatalmasabb árvíz kialakulásának veszélye fenyeget .

Itt állunk egy súlyos katakizma előtt, és a Kormány a választási ígéreteiben foglaltaknak a mai
napig nem tett eleget veszélyeztetve ezáltal a térségben élők személyi és anyagi biztonságát .
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Megjegyzem, hogy mielőbbi érdemi intézkedések hiányában fennáll annak a lehetősége, hogy
Magyarország legelmaradottabb régiójában élő polgárai egy újabb súlyos anyagi áldozattal
fenyegető természeti csapással kell, hogy megbirkózzanak .

A fent előadottak alapján kérdezem a T . Miniszterelnök urat, az eddigiek során mit tett, illetve
mit kíván tenni a Kormány annak érdekében, hogy a 2001 . évi árvíz katasztrófális
következményihez hasonló állapot az idei évben ne alakuljon ki .

Mielőbbi válaszát várva, maradok

Budapest, 2005. február 24.

Tisztelettel :

( ~-
Dr. Papcsók Ferenc
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